
 

 

 
Riikka Seppäsen valtuustoaloite ikäihmisten asumisesta 
 
Khall 25.04.2023 § 125  
  
 
Valmistelija Vt. kaupunginjohtaja Juhana Juntunen puh. 044 725 5222. 

 
 
Valtuutetun aloite 
 
Hyvinvointialueiden aloitettua toimintansa, on kautta Suomen tärkeää järkeistää 
sosiaali- ja terveydenhuollon palveluita. Vuosien ajan on vähennetty mm 
laitospaikkoja, mikä on hiljalleen ruvennut kuormittamaan vahvasti ensihoitoa ja 
päivystyspalveluita. Jatkohoitopaikkoja kotona pärjäämättömille on haasteellista 
löytää, siksi moni ajautuu kierteeseen, jossa kotona pärjäämättömyyden vuoksi 
joutuu usein päivystykseen, vuodeosastolle ja sieltä jälleen kotiin. 
 
Toki koti on se kaikille tärkein paikka elää. Väestön ikääntyessä tulee 
väistämättä se tilanne, etteivät kaikki enää pärjää kotosalla. Toisaalta oikea 
paikka ei myöskään ole terveyskeskuksen osastot. Siksi onkin järkevää, että 
jatkossa ikääntyville järjestetään palveluasumista, jonka turvin siellä kotona on 
mahdollista elää huomattavasti pidempään. 
 
Palveluasumisen järjestäminen jää jatkossa kuntien vastuulle. Erityisesti meillä 
Kuhmossa on paljon ikäihmisiä ja siksi palveluasumisen tarve kasvaa kovaa 
vauhtia. Pyydän, että Kuhmon kaupunki ryhtyy selvittämään palveluasumisen 
tarvetta nyt ja tulevaisuudessa ja laatii suunnitelman tämän toteuttamiseksi. 
 
Kuhmossa 27.3.2023 
Riikka Seppänen 
Kuhmon kaupunginvaltuuston II varapuheenjohtaja, SDP 
 

Esittelijä vt. kaupunginjohtaja Juntunen Juhana 
 

Päätösehdotus 
 Kaupunginhallitus päättää saattaa em. aloitteen hallintojohtajan valmisteltavaksi. 

 
Päätös Kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyi vt. kaupunginjohtajan 

päätösehdotuksen. 
 
 
 
Khall 29.08.2023 § 213    
229/00.02.00/2023    
 

Valmistelija kaupunginjohtaja Juhana Juntunen puh. 044 725 5222. 
 
VASTINE ALOITTEESEEN 
 
Kuhmon kaupunginvaltuusto on päättänyt hyväksyä kokouksessaan 19.6.2023 
§:n 47 kohdalla Kainuun hyvinvointialueen kutsun yhteistyöstä 
hyvinvointikampuksen kehittämiseksi Kuhmon keskustan linja-autoaseman 
seudun / pesäpallokentän alueelle. 



 

 

 
Kainuun hyvinvointialue esitti, että tavoitteena on monipuolinen ja tarpeiden 
mukaan joustava hyvinvointikampus ja Kuhmon keskusta-alueelle rakennutetaan 
sote-palveluja laajempi hyvinvointikampus. Kokonaisuus sisältäisi sote-
keskuksen palveluiden lisäksi mahdollisesti ensihoidon ja pelastustoiminnan 
tiloja sekä asuntoja. Palveluita koskevien tilojen rakennuttaminen on Kainuun 
hyvinvointialueen vastuulla ja vastaavasti asuntorakentamisesta vastaavat muut 
toimijat. 
 
Kuhmon kaupunki on aloittanut kaavamuutoksen valmistelun sekä siihen 
tarvittavat toimenpiteet. 
 
Kainuun hyvinvointialueen ehdotus uuden Kuhmon sote-aseman sijainniksi 
linja-autoaseman seudun ja pesäpallokentän alueelle on perusteltu myös, 
koska hyvinvointialueen ehdotuksessa samalle sotekampusalueelle 
halutaan saada myös ikäihmisille soveltuva asumisratkaisu ja tämä vaatii 
paljon tilaa. Vieressä on myös mm. ruokakauppa, pankki ja pikapankki, 
joten ne ovat ikäihmisille lähellä. Alue on tasainen, jolloin ulkoilu- ja 
kulkemismahdollisuudet muutoinkin voidaan järjestää esteettömiksi. 
 
Tilannetta tulee tarkastella kokonaisuutena. Kuhmossa on tarvetta 
huokealle ja lähellä palveluja olevalle esteettömälle senioriasumiselle 
ydinkeskustassa. Kuhmossa asuu 3000 yli 65-vuotiasta henkilöä, joten 
esteettömän asumisen kysyntä kasvaa. Juuri ikäihmisten asumisratkaisun 
takia linja-autoaseman asfalttikenttä ja pesiskenttä on hyvä sijoituspaikka 
uudelle Kuhmon sote-asemalle. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Juntunen Juhana 
 

Päätösehdotus 
 Kaupunginhallitus päättää yhtyä Riikka Seppäsen valtuustoaloitteeseen ja 

vastaa aloitteeseen em. tavalla.  
 
Samalla kaupunginhallitus esittää tämän valtuustoaloitteen tulleen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyi kaupunginjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 


